
Opknapbeurt voor de fietspaden langs Plantage Middenlaan (beide zijden) 
In het gebiedsplan Centrum-Oost 2019 wordt haalbaarheid van inrichting fietsroute oost – 
west via onder meer Plantage Middenlaan benoemd (3.2.7 Onderzoek naar haalbaarheid 
inrichting fietsroute). Mede gezien het uitstel van herinrichting Plantage Middenlaan e.o. 
vragen wij om een goede opknapbeurt voor de fietspaden langs Plantage Middenlaan (beide 
zijden) tussen Plantage Kerklaan en Plantage Parklaan. Deze betegelde fietspaden hebben vaak 
losse tegels die incidenteel of partieel worden aangepakt. Structureel opknappen in het kader 
van ‘komende 5 jaar goede kwaliteit’ is gewenst. Verder is er de wens om het fietspad te 
voorzien van rode bestrating, om het verschil tussen voet- en fietspad duidelijker aan te geven. 
De fietspaden worden nu regelmatig gebruikt door wandelaars (toeristen), waardoor fietsers 
moeten uitwijken en vervolgens schade veroorzaken aan geparkeerde auto’s. 
 
Antwoord: De grootschalige herinrichting van de Plantage Parklaan, Plantage Kerklaan, 
Plantage-Middenlaan (tussen Plantage Parklaan en Plantage Kerklaan) en Roeterstraat is on- 
hold gezet. Dit zal niet resulteren tot afstel.  
De gemeente is zich bewust dat genoemde straten op verschillende punten niet meer voldoen 
aan kwaliteitsniveau van de huidige tijd. Er worden kleine verkeerskundige maatregelen 
genomen worden waar de kwaliteit matig is, of de verkeersveiligheid in het geding komt.  
 
Als het gaat om losliggende stoeptegels zal Stadswerken de opdracht krijgen om deze te 
verhelpen. De buurt kan losliggende stoeptegels, of andere zaken waarvan u denkt “dit dient 
gemaakt of opgeruimd te worden”, ook melden via de website van de gemeente Amsterdam: 
https://www.amsterdam.nl/wonen-leefomgeving/melding-openbare-ruimte-en-overlast/   
 
Nb. Inmiddels is er in november een schouw gehouden met een aantal vertegenwoordigers uit 
de buurt en verkeerskundigen van de gemeente. Tijdens de schouw zijn bovengenoemde 
straten nagelopen en besproken. Het resultaat van de schouw is samengevat in een 
verkeersmaatregel tekening. Na goedkeuring van de centrale verkeerscommissie zullen de 
maatregelen worden doorgevoerd.         
 
Fietsknipactie 

In het gebiedsplan Centrum-Oost 2019 wordt bij activiteit 3.3.10 ‘één keer per jaar een 
fietsknipactie op verweesde fietsen’ benoemd. Ons verzoek is om in dit verband specifiek 
aandacht te besteden aan het gebied rond de RoetersEilandCampus (REC) en de 
knipfrequentie van 1 naar 4 maal per jaar op te hogen. 
 

Antwoord: Op verzoek van omwonenden heeft de gemeente samen met de UvA  in 2018 een 
Plan van Aanpak (PvA) fietsparkeren opgesteld. Het PvA moet er voor zorgdragen dat de 
doorloopruimte op de stoepen voldoende gewaarborgd is. Het knippen van fietsen is onderdeel 
van het PvA. In overleg met de UvA en omwonenden is afgesproken  dat er in de omgeving van 
Roeterseiland twee keer per jaar fietsen gelabeld en waar nodig verwijderd worden. De UvA 
kent twee startmomenten voor nieuwe studenten, namelijk september en februari. De 
knipacties zijn gekoppeld aan deze maanden, omdat er dan een beter overzicht is welke fietsen 
gebruikt worden. De gemeente is niet voornemens het PvA aan te passen en de knip frequentie 
te verhogen.  
 
 

  

https://www.amsterdam.nl/wonen-leefomgeving/melding-openbare-ruimte-en-overlast/


Tegengaan van afmeren aan schaduwkade 
Opstellen en uitvoeren plan van aanpak afval op kades en steigers (plan 2019 – 1.3.6) In dit 
kader vragen wij om specifieke aandacht voor de Nieuwe Keizersgracht tussen Amstel en 
Weesperstraat (Schaduwkade): onderzoek naar en het treffen van structurele maatregelen om 
het afmeren aan deze herdenkingskade te voorkomen. 
 
Antwoord: Naar aanleiding van signalen van buurtbewoners hebben er in september 2019 
gesprekken plaatsgevonden tussen buurtbewoners, stadsdeelvoorzitter, gebiedsmakelaar en 
het Evenementenbureau van Amsterdam. De gesprekken hebben er toe geleidt dat er in het 
kader van grootschalige evenementen, waarbij deze kade veelvuldig gebruikt wordt als 
afmeerlocatie, afspraken zijn gemaakt met het Evenementenbureau van de gemeente 
Amsterdam. Zo zal er een toiletwagen worden gefaciliteerd en extra afvalbakken worden 
geplaatst. Ook is er vanuit een stadsdeel een coördinator aangesteld die vanuit het gebied 
coördinatie geeft rondom de evenementen. Schaduwkade is onderdeel van deze coördinatie. 
Op de dagen dat er geen evenementen zijn zullen er geen maatregelen worden getroffen om 
aanmeren tegen te gaan.  
 
 
Maatregelen tegengaan drugsgebruik en –handel in openbare ruimte Plantage- 
en Weesperbuurt 
Vanwege de toename van drugsoverlast vragen wij om intensivering van de aandacht en om 
maatregelen om het drugsgebruik in de openbare ruimte en de straathandel in de Weesper- 
en Plantagebuurt tegen te gaan. Op dit moment constateren wij met name overlast op de 
Weesperstraat ter hoogte van gebouw Arcade, rond de metro-ingang bij de Nieuwe 
Herengracht, op de Nieuwe Keizersgracht, achter studentenflat ‘de Weesper’, in de 
Lepelkruisstraat en de onderdoorgang naar de Nieuwe Prinsengracht en bij het parkje aan de 
Spinozastraat. 
 

Antwoord: Het is bekend dat in de Plantage- en Weesperbuurt veel verslaafden rondhangen. 

Drugsgebruik en handel in de openbare ruimte wordt continu gemonitord door zowel de 

gemeente als de politie. Met name de wijkagent en de ambtenaren van de afdeling Openbare 

Orde en Veiligheid zijn hierbij betrokken. Locaties waar signalen van drugsgebruik en handel 

zijn worden middels een tweewekelijks overleg integraal besproken met o.a. Handhaving, 

Openbare Orde & Veiligheid, de gebiedsmakelaar en politie . Bovengenoemde locaties zijn 

bekend bij de betrokken instanties en er zal waar nodig extra inzet worden gepleegd in de vorm 

van schoonmaak, handhaving en/of inzet van politie. Tevens werkt het stadsdeel stedelijk aan 

het beter organiseren van de zorg- en veiligheidspartijen in de aanpak van zorgbehoevende en 

overlastgevende personen op straat. Daarbij zorgen we dat de meldingen uit het stadsdeel 

goed bij de handhaving en de zorg terechtkomen en de inzet beter gecoördineerd wordt. De 

inzet is gericht op een combinatie van hulp bieden waar nodig en overlastgevend gedrag 

ontmoedigen en bestraffen. 
 
Maatregelen tegen overlast van alcoholverslaafden op Alexanderplein 

Gedurende de wintermaanden ervaren wij een toename van de overlast rond het 
Alexanderplein vanwege de dan geldende APV (alcoholverbod) in het Oosterpark. 
 
Antwoord: Van 1 oktober 2019 tot 1 april 2020 geldt er een alcoholverbod in het Oosterpark. 
Een klein deel van de alcoholverslaafden hebben voor het tweede jaar op rij de bankjes op het 
Alexanderplein als tussenlocatie gekozen. Het is zowel de gemeente als de politie bekend dat 
omwonenden deze personen als overlastgevend ervaren. De afdeling Openbare orde & 
veiligheid zal de locatie monitoren en waar nodig actie ondernemen.   



 
 
 
 
 
 
Voetgangers Dr Sluyspad krijgen de ruimte 

Het Dr Sluyspad dat de Weesperstraat via het Hortusplantsoen met de Plantage Middenlaan 
verbindt, is een voetpad dat constant als sluiproute gebruikt wordt door fietsers, brommers en 
scooters. Wij vragen om maatregelen, bijvoorbeeld het plaatsen van enkele ‘dwarshekjes’, die 
de gebruiksfunctie voor voetgangers duidelijk(er) maakt, in het kader van beter benutten van 
bestaande voetgangersruimte door aanpassingen van beleidsregels, openbare ruimte en 
handhaving. 

 

Antwoord: Het stadsdeel is geen voorstander van het plaatsen van een fietssluisje op deze 

locatie. In de praktijk wordt zelden het effect bereikt dat fietsers daadwerkelijk gaan afstappen. 

Een fietssluisje moet namelijk zodanig breed zijn dat rollators, rolstoelers en kinderwagens er 

nog kunnen passeren. Een fietser zal daarom al slalommend het fietssluisje verschalken en even 

flink aanzetten om de verloren tijd goed te maken. Voor insiders is deze route om wat af te 

snijden, het wordt niet gebruikt als een reguliere doorgaande fietsroute. De fietser die er 

gebruik van maakt, is zich overigens wel bewust dat het geen reguliere fietsroute is.  

 
Kwaliteit parken en bestaand groen 

Een aanmerkelijk gedeelte van het Overloopplantsoen aan de Plantage Muidergracht verkeert 
in deplorabele staat, sinds het verwijderen van de boomhut die daar stond. Er rest 
voornamelijk aarde en de kantopsluiting ontbreekt tussen pad en border. Wij vragen om een 
grondige opknapbeurt van het parkje met waar nodig schaduwbestendig groen. 
 
Het gras op het plantsoentje tegenover het Sarphatihuis wordt regelmatig stuk gelopen door 
passanten en er ontstaat een ‘olifantenpad’. Er wordt geparkeerd op de smalle stoep die 
erlangs loopt. Gevraagd is plaatsing van verharding langs de rand tussen voetpad en gras en 
een grondige opknapbeurt van het plantsoen. 
 

Antwoord: Zowel het Overloopplantsoen als het plantsoentje tegenover het Sarphatihuis zullen 

in 2020/2021 worden opgeknapt. Waar nodig zal het gras worden hersteld en schaduwgroen 

worden gerealiseerd. Voor het  ’olifantenpad’ zal een passende verbetermaatregel genomen 

worden, gedacht wordt aan bestrating.     
 
 
Plaatsen van zelfpersende afvalbakken 
Momenteel worden met name binnen het Singelgebied veel zelfpersende afvalbakken 
geplaatst. Toename van de toeristische druk, ook in omliggende gebieden zoals de Weesper- 
en Plantagebuurt, heeft toename van afval en zwerfafval tot gevolg. Het verhogen van de 
opvangcapaciteit door middel van zelfpersende afvalbakken kan bijdragen aan verbetering. Wij 
vragen om een onderzoek naar en het plaatsen van zelfpersende afvalbakken in parken en 
plantsoenen in onze buurt (met name in Wertheimpark, Hortusplantsoen, Mahatma Gandi 
plantsoen, Overloopplantsoen en na realisatie van Holocaust Monument in 
Weesperplantsoen) 
 

Antwoord: Er zal een onderzoek worden uitgevoerd om inzichtelijk te krijgen of er een wijziging 
moet komen in de huidige posities van de afvalbakken, of de bestaande afvalbakken voldoende 
capaciteit hebben en of de afvalbakken eventueel vervangen dienen te worden door een 



exemplaar met persmechaniek. Het onderzoek zal zich beperken tot doorgaande voetganger- 
routes  en locaties als de in- en uitgang metro, parken en plantsoenen.  
 
Plaatsing van openbare toiletten 
De toename van het aantal bezoekers aan onze buurt vraagt zowel om een betere service aan 
die bezoekers als om het tegengaan van ongewenst gedrag. Aan beide doelen kan worden 
voldaan door het plaatsen van openbare toiletten. Wij vragen om een onderzoek naar 
geschikte locaties en om daar vervolgens openbare toiletten te plaatsen. 

 

Antwoord: Er zal een onderzoek worden uitgevoerd waarbij geschikte locaties voor het 

plaatsen van openbare toiletten in kaart worden gebracht. Wanneer er geschikte locaties 

worden gevonden zal er financiering worden aangevraagd voor het plaatsen van de toiletten.   

 

 
Faciliteren laagdrempelig contact / inloopspreekuur 
De Weesper- en Plantagebuurt kent al lange tijd een wekelijks inloopspreekuur waar 
vrijwilligers aanwezig zijn om bewoners en bedrijven uit de buurt te woord te staan die hun 
ideeën, wensen en zorgen willen uiten. Hierbij is ook regelmatig de wijkagent aanwezig.  
Vanwege het gebrek aan een ‘huis van de buurt’ voor de Weesper- en Plantagebuurt zijn er 
wekelijks uitvoeringskosten aan deze laagdrempelige contactmogelijkheid verbonden. Wij 
vragen om een budget voor 2020 van 1.800 euro (circa 45 weken à 40 euro per week + 
communicatiekosten) .  
Daarenboven organiseert het buurtnetwerk PlantageWeesperbuurtOverleg (PWO) circa 8 keer 
per jaar een buurtbijeenkomst. Ook hiervoor worden uitvoeringskosten gemaakt (ruimte, 
koffie, thee  e.d.). Voor deze bijeenkomsten vragen wij om een bijdrage voor 2020 van 1.600 
euro (circa 200 euro per overleg, inclusief communicatiekosten). Totaal bijdrage 2020 voor 
buurtspreekuur + buurtoverleg: 3.400 euro. Aangevraagde bedragen voor zowel 
inloopspreekuur als PWO zijn voor 2020. 
 

Antwoord: Op 20 september 2019 is er via het subsidiebureau een aanvraag voor subsidie 

ingediend voor het Buurtspreekuur en Plantage-Weesperbuurtoverleg. De aanvraag bedroeg 

1500 euro en is middels een besluit toegekend. Indien het toegekende bedrag niet toereikend 

blijkt kan er een nieuwe aanvraag ingediend worden.     
 
 
 
Inzet buurtconciërge Plantage- en Weesperbuurt 
Nadat het algemeen nut bewezen is van een vaste buurtconciërges, bij voorkeur in 
samenwerking met handhavers, vragen wij om te onderzoeken of de inzet uitgebreid kan 
worden naar de Plantage en Weesperbuurt. 
 

Antwoord: Er zijn niet voldoende middelen om overal buurtconciërges in te zetten en daarom is 

de keuze voor andere gebieden gemaakt.   

 


